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kvalitetsstrateg Annika Lindfors 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
3(36) 

Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Innehållsförteckning 
§ 55  Dnr 2016-000288 - 003 

Ledamöters frågestund ..................................................................................... 5 
§ 56  Dnr 2017-000103 - 000 

Presentation av nämndernas verksamhet i kommunfullmäktige - 
Svågadalsnämnden ............................................................................................ 7 

§ 57  Dnr 2017-000237 - 006 
Workshop om att främja mänskliga rättigheter och förhindra 
diskriminering .................................................................................................... 8 

§ 58  Dnr 2018-000191 - 007 
Revisionsrapport Granskning av kommunens beslutsunderlag och 
protokollskrivning ............................................................................................. 9 

§ 59  Dnr 2018-000192 - 007 
Revisionsrapport Granskning av intrångsskydd ......................................... 10 

§ 60  Dnr 2018-000193 - 007 
Revisionsrapport Granskning av leverantörsregister och 
leverantörsutbetalningar ................................................................................. 11 

§ 61  Dnr 2018-000190 - 042 
Bokslut 2017 för Hudiksvalls kommuns donationsförvaltning ................ 12 

§ 62  Dnr 2018-000213 - 002 
Ägarinstruktion för Hudiksvalls bostäder ................................................... 13 

§ 63  Dnr 2018-000198 - 311 
Ökat Investeringsanslag 2018 till underhåll av gator, gång- och 
cykelvägar ......................................................................................................... 15 

§ 64  Dnr 2018-000176 - 004 
Redovisning av ej färdigberedda motioner .................................................. 17 

§ 65  Dnr 2016-000153 - 008 
Motion om elevombudsman - stärker eleven och vårdnadshavaren på 
riktigt ................................................................................................................. 18 

§ 66  Dnr 2017-000463 - 008 
Motion Ursprungsmärkta köttråvaror på Hudiksvalls kommuns 
serveringar och i dess matdistribution ......................................................... 21 

§ 67  Dnr 2018-000080 - 102 
Val av ny ledamot i valberedningen, efter Ulla Persson (MP) som har 
entledigats ......................................................................................................... 23 

§ 68  Dnr 2018-000066 - 102 
Val av ny ersättare i valnämnden efter Per Palm (MP), som har 
entledigats. ........................................................................................................ 24 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
4(36) 

Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 69  Dnr 2018-000073 - 102 
Nominering av ledamot i Fiberstaden AB:s styrelse, efter Jonas 
Dahlström (opol) som har entledigats. ........................................................ 25 

§ 70  Dnr 2018-000148 - 102 
Val av ny ersättare i Lärandenämnden efter Torbjörn Eriksson (SD), som 
har entledigats .................................................................................................. 26 

§ 71  Dnr 2018-000150 - 102 
Val av ny ersättare i Tekniska nämnden efter Torbjörn Eriksson (SD), 
som har entledigats. ........................................................................................ 27 

§ 72  Dnr 2018-000174 - 102 
Val av ny ledamot och ny 2: vice ordförande i Tekniska nämnden efter 
Håkan Rönström (M), som har entledigats. ................................................ 28 

§ 73  Dnr 2018-000173 - 102 
Nominering av ny ledamot i styrelsen för Visit Glada Hudik efter Håkan 
Rönström (M), som har entledigats. ............................................................. 29 

§ 74  Dnr 2017-000494 - 009 
Interpellation om elevråd - svar .................................................................... 30 

§ 75  Dnr 2018-000092 - 009 
Interpellation angående en vital och levande demokrati i de 
parlamentariska församlingarna - svar .......................................................... 31 

§ 76  Dnr 2018-000206 - 009 
Interpellation Hur följs värdighetsgarantin upp i Hudiksvalls kommun? -
Svar .................................................................................................................... 32 

§ 77  Dnr 2018-000211 - 009 
Interpellation ang behovet av att satsa på specialistsjuksköterskor inom 
kommunal omsorg - Svar ............................................................................... 33 

§ 78  Dnr 2018-000250 - 009 
Interpellation om utanförskap ....................................................................... 34 

§ 79  Dnr 2016-000108 - 030 
Medborgarförslag ............................................................................................ 35 

§ 80  Dnr 2016-000107 - 030 
Meddelanden till kommunfullmäktige ......................................................... 36 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
5(36) 

Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 55 Dnr 2016-000288 - 003 

Ledamöters frågestund 

Sammanfattning 
Andrea Bromhed (MP) frågar:  
"2011 lämnades ett uppdrag från tekniska nämnden ang cykelled mellan 
Näsviken och Hudiksvall (Dnr 2011-086-035) 

Det är ett medborgarförslag som av KF fick mandat att behandla och  besluta. 

Beslutet: ”Tekniska nämnden beslutar 

att uppdra åt tekniska förvaltningen att tillsammans med kommunens 
planeringschef Hans Gyllow och Trafikverket göra en utredning om en cykelled 
mellan Näsviken och Hudiksvall” 

När nämnden gick igenom motioner och medborgarförslag för något år sedan 
så efterfrågades detta medborgarförslag av nämndsledamot men fick till svar att 
man inte går så långt bak i tiden som 2011. 

Min fråga är vad blev resultatet av tekniska nämndens beslut?  

Var kan jag finna utredningen?" 

Tekniska nämndens ordförande Annika Huber (S) svarar: 

Jag kan inte svara frågan så här direkt, utan tar med mig frågan, ska undersöka 
den och återkommer med svar till nästa sammanträde.   
 

Tommy Ljung (M) frågar: 
"Satt på hörnet och tog en kopp kaffe innan jag anlände till Kf. Fick då 
tillsägelse av ägarna att man väntat på alkoholtillstånd i fjorton dagar. De hade 
betalt avgifter och hyra om 10000 kr. Polisen och alla remissinstanser har gett 
svar utom miljö- och hälsa. Frågan blir: Är det så här kommunen behandlar 
våra småföretagare?" 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnds ordförande Per Svensson 
(S) svarar: Normal handläggningstid är 7 dagar, men jag kan inte svara vad som 
hänt i den specifika frågan. 
 

Anders Bengtsson (M) frågar: "Kommunen har via Inköp Gävleborg nyligen 
genomfört en upphandling av tjänster från sociala företag. En av delarna i 
anbudet var ersättning för utförda arbeten.  

Min fråga är då: 
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Är det rimligt att kommunen i en upphandling begär att ett företag ska utföra 
tjänster för 25kr/timme, 100 kr halvdag eller 200 kr för en hel dag? 

Om svaret är JA, anser kommunen att ett socialt företag ska kunna bedriva 
verksamhet med lönsamhet med en så låg timersättning? 

Avser kommunledningen hjälpa eller stjälpa sociala företag med såna låga 
värden på ersättningsnivåerna? eller finns det andra ersättningar till sociala 
företag som inte är kända?" 

Social- och omsorgsnämndens ordförande Henrik Persson (S) svarar:  

Jag kan inte svara direkt när det gäller denna fråga, diskussionen kan tas upp 
direkt i social- och omsorgsnämnden. 

 

Sven Bergström Trolin (C) frågar: "I december 2010 väcktes ett 
medborgarförslag om en cykelled mellan Näsviken och Hudiksvall. Förslaget 
remitterades till, tekniska nämnden som i nov 2011 beslutade att förvaltningen 
tillsammans med Hans Gyllow och Trafikverket skulle göra en utredning om 
detta. 
I oktober 2015 efterfrågades resultatet av denna utredning som beslutats om. 
Men ingen utredning kunde presenteras. Nu är det maj 2018. Har utredningen 
glömts bort eller hur ligger det till.?" 

Tekniska nämndens ordförande Annika Huber svarar: 
Jag kan inte svara frågan så här direkt, utan tar med mig frågan, ska undersöka 
den och återkommer med svar till nästa sammanträde. Se första frågan. 

 

Carolin Schmidt (C) frågar: "Enkel fråga till KSO Mikael Löthstam att lyfta 
frågan för en diskussion på nästa Ks gällande IP Only utbyggnad och Telias 
nedstängning av Telestationer; och problematiken för våra medborgare gällande 
tillgången till bredband. 

Vi i Centerpartiet har förstått att det finns ett svar på vår insändare som vi hade 
för drygt en vecka sen. Vi vet också att frågan diskuterats vidare på KSAU; men 
vi tycker att frågan är så viktig för så många medborgare så vi skulle önska att 
tid avsattes på nästa KS för att få all information samt kanske söka stöd från 
andra parter som exempel Regionens ordförande och/eller landshövdingen? Vi  
är tydligen inte den enda kommunen i länet som är drabbade i frågan. Så den 
"enkla frågan" lyder - kan KSO tänka sig att lyfta in frågan på agendan på nästa 
KS?" 

Kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam (S) svarar: 

Ja, under en informationspunkt. 
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§ 56 Dnr 2017-000103 - 000 

Presentation av nämndernas verksamhet i 
kommunfullmäktige - Svågadalsnämnden 

Sammanfattning 
Ordförande i Svågadalsnämnden Ann-Marie Rosvall (opol)) och platschef 
Fredrik Röjd presenterar Svågadalsnämndens verksamhet. Efter presentationen 
bereds ledamöterna tillfälle att ställa frågor. 
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§ 57 Dnr 2017-000237 - 006 

Workshop om att främja mänskliga rättigheter och 
förhindra diskriminering  

Sammanfattning 
Demokrati- och kvalitetsberedningens ordförande Sven-Åke Thoresen (S) 
inleder med att informera om beredningens arbete med Mänskliga rättigheter.  
Beredningen har tagit fram ett dokument/arbetsmaterial som diskussionerna i 
grupperna ska utgå ifrån. Dokumentet utgår från värdegrunden Allas lika 
värde och som vägledning för detta har ledorden Trygghet, Öppenhet, 
Delaktighet och Jämställdhet formulerats.   

 

Fullmäktiges ledamöter indelas i blandade grupper. Vid redovisningen av 
grupparbetena framkommer några synpunkter på materialet. Demokrati- och 
kvalitetsberedningen ska ta hänsyn till dessa synpunkter i det fortsatta arbetet 
med att ta fram en strategi/handlingsplan för hur kommun ska arbeta med 
mänskliga rättigheter för att på sikt kunna kalla sig för MR-kommun (Human 
Rights Cities).  
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§ 58 Dnr 2018-000191 - 007 

Revisionsrapport Granskning av kommunens 
beslutsunderlag och protokollskrivning 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att uppdra till kommunstyrelsen och samtliga nämnder att lämna yttrande över 
revisionens slutsatser och rekommendationer, för att behandlas i 
kommunfullmäktige vid mötet den 24 september 2018.    

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat kommunens arbete med  
kommunens beslutsunderlag och protokollskrivning. Gjorda iakttagelser har 
lämnats över till kommunfullmäktiges presidium för fortsatt hantering. 

Kommunfullmäktige har 23 maj 2016 beslutat om följande hantering av 
revisionens granskningsrapporter: revisionsrapporter anmäls till 
kommunfullmäktige som beslutar att överlämna dessa till kommunstyrelsen 
eller nämnderna för beredning av svar. Svaret kommer sedan att presenteras i 
kommunfullmäktige och följas av debatt.   

Beslutsunderlag 
Revisionsrapport  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
Samtliga nämnder 
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§ 59 Dnr 2018-000192 - 007 

Revisionsrapport Granskning av intrångsskydd 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att uppdra till kommunstyrelsen att lämna yttrande, över revisionens slutsatser 
och rekommendationer, för att behandlas i kommunfullmäktige vid mötet den 
24 september 2018.    

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat kommunens arbete med  
intrångsskydd. Gjorda iakttagelser har lämnats över till kommunfullmäktiges 
presidium för fortsatt hantering. 

Kommunfullmäktige har 23 maj 2016 beslutat om följande hantering av 
revisionens granskningsrapporter: revisionsrapporter anmäls till 
kommunfullmäktige som beslutar att överlämna dessa till kommunstyrelsen 
eller nämnderna för beredning av svar. Svaret kommer sedan att presenteras i 
kommunfullmäktige och följas av debatt.   

Beslutsunderlag 
Granskningsrapport 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 60 Dnr 2018-000193 - 007 

Revisionsrapport Granskning av leverantörsregister 
och leverantörsutbetalningar 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att uppdra till kommunstyrelsen att lämna yttrande, över revisionens slutsatser 
och rekommendationer, för att behandlas i kommunfullmäktige vid mötet den 
24 september 2018.    

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat kommunens arbete med 
leverantörsregister och leverantörsutbetalningar. Gjorda iakttagelser har lämnats 
över till kommunfullmäktiges presidium för fortsatt hantering. 

Kommunfullmäktige har 23 maj 2016 beslutat om följande hantering av 
revisionens granskningsrapporter: revisionsrapporter anmäls till 
kommunfullmäktige som beslutar att överlämna dessa till kommunstyrelsen 
eller nämnderna för beredning av svar. Svaret kommer sedan att presenteras i 
kommunfullmäktige och följas av debatt.   

Beslutsunderlag 
Granskningsrapport 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 61 Dnr 2018-000190 - 042 

Bokslut 2017 för Hudiksvalls kommuns 
donationsförvaltning 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att fastställa bokslut 2017 för Hudiksvalls kommuns donationsförvaltning 

Sammanfattning 
Enligt Stiftelselagen är kommunstyrelsen ansvarig för att stiftelseförordnandet 
efterlevs och skall således skriva under verksamhetsberättelsen.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2018-05-08 § 67 

Allmänna utskottets protokoll 2018-04-18 § 56 

Tjänsteutlåtande 2018-04-12 

Bilaga 1-4, 2018-04-12 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Ekonomienheten 
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§ 62 Dnr 2018-000213 - 002 

Ägarinstruktion för Hudiksvalls bostäder 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att via kommunens ombud på Hudiksvalls bostäder AB:s årsstämma, som 
ägarinstruktion ge bolaget i uppdrag  

att snarast bygga 6 lägenheter som trygghetsboende i anslutning till Svågagården 
i Ängebo, 

att bygga bostäder/trygghetsboende och eventuellt gruppboenden i Forsa med 
målet att det ska vara inflyttningsklart 2021, samt  

att detta gäller under förutsättning att kommunfullmäktige tar beslutet på 
sammanträdet 28 maj 2018.  

Sammanfattning 
En av anledningarna till att de flesta av Sveriges kommuner äger allmän nyttiga 
bostadsföretag är att man därigenom får ett redskap i samhällsbyggnadsarbetet. 
Aktiebolagslagen och konkurrenslagstiftningen begränsar till viss del denna 
möjlighet men inom denna yttre ram finns det ändå stora möjligheter att agera. 
Hudiksvalls kommuns allmännyttiga bostadsföretag, Hudiksvalls bostäder AB, 
har fortlöpande en nära dialog med kommunledningen och flera byggprojekt 
har i närtid genomförts som ett resultat av denna dialog. Som framgår av den 
företagspolicy som gäller för kommunens bolag så har kommunfullmäktige 
möjlighet att utöver vad som anges i ägardirektiven också ge bolagen särskilda 
uppdrag via så kallade ”Ägarinstruktioner”. Dessa överlämnas till berört bolag 
via kommunens ombud på årsstämman. 

Vid de medborgardialoger kring den framtida äldreomsorgen som arrangerades 
av styrgruppen för äldreutvecklingsarbetet, framkom önskemål att kommunen 
borde verka för att trygghetsboenden byggs även på mindre orter. Inte minst 
framfördes det från boende i Svågadalen något som sedan också 
Svågadalsnämnden bekräftat genom en skrivelse till kommunstyrelsen. 
Eftersom Svågagården i Ängebo redan har gemensamhetsytor, restaurang och 
köksmöjligheter skulle det vara tämligen enkelt att skapa ett trygghetsboende 
där med 6 lägenheter. Genom att befintligt vatten/avlopp- och 
uppvärmningssystem redan finns borde dessa kunna uppföras till en lägre 
kostnad än vad som annars hade varit fallet. Det är önskvärt att detta kan 
genomföras så snart som möjligt inte minst för att få igång flyttkedjor som 
förhoppningsvis kan frigöra enskilda fastigheter för inflyttning till Svågadalen.  
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Även i Forsa har man uttryckt att det finns ett stort behov av 
trygghetsboenden. Hösten 2017 var det medborgardialog i Forsa, ett av de 
största önskemålen var att det byggdes fler bostäder i Forsa. Kommunal 
tomtmark finns tillgänglig varför det tämligen snabbt borde gå att komma igång 
med byggnationer. Målsättningen är att de ska vara inflyttningsklara under 2021. 
Eventuellt skulle en del a byggnaderna kunna inrymma gruppboenden för 
funktionsnedsatta. Antalet lägenheter bör lämpligen fastställas i dialog mellan 
kommunledningen och Hudiksvalls bostäder AB 

Yrkanden 
Mikael Löthstam (S), Charliene Kiffer (V), Jonas Holm (M), Caroline Schmidt 
(C), Andrea Bromhed (MP) och Patrik Nilsson (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2018-05-08 § 77 

Planutskottets protokoll 2018-04-24 § 38 

Ägarinstruktion 2018-04-24 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Hudiksvallsbostäder 
Kommunens ombud 
Annika Lindfors 
Ekonomienheten 
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§ 63 Dnr 2018-000198 - 311 

Ökat Investeringsanslag 2018 till underhåll av gator, 
gång- och cykelvägar 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att ytterligare 10 mkr avsätts till 2018 års investeringsbudget, för underhåll av 
det kommunala vägnätet och gång- och cykelvägar, ur eget kapital, samt 

att tekniska nämnden prioriterar redan beslutade investeringsmedel för 2018 till 
insatser i befintligt vägnät, förutom det som är projekterat och upphandlat.  

Reservationer 
Emot beslutet och till förmån för Håkan Rönströms förslag reserverar sig Jonas 
Holm (M), Håkan Rönström (M), Bibbi Segerbrand (M), Birgitta Medin (M), 
Tommy Ljung (M), Anders Bengtsson (M), Kerstin Karlsson (M), Gunnel 
Nordin (L) och Monika Stigås (KD).  

Sammanfattning 
Den gångna vintern och tidigare försyndelser har satt sina spår på kommunens 
gator, gång och cykelvägar med stora skador som följd. Efter att åkt runt 
tillsammans med ordförande för Tekniska nämnden och tjänstepersoner och 
fått en uppfattning av graden av skador bl.a. från den gångna vintern runt om i 
kommunen är behovet stort under 2018 av underhållsinsatser. För att göra det 
mest nödvändiga och redan planerade insatser behövs ökade resurser till 
Tekniska nämnden för att klara underhållet av kommunens infrastruktur. 
Prioriteringar behöver dock göras och i förslaget ligger att underhåll av befintlig 
infrastruktur prioriteras före nybyggnationer. När det gäller cykelvägar så finns 
också riskfaktorer och ta hänsyn till där asfalten spruckit, med stor 
olycksfallsrisk som följd. Kommunledningen föreslår därför att ytterligare 10 
miljoner kr tillförs tekniska nämnden till ökat underhåll av gator och gång och 
cykelvägar.  

Yrkanden 
Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med 
formuleringen underhåll ändras till underhåll/nyasfaltering i första att-satsen. 

Håkan Rönström (M) yrkar att första att-satsen ändras till: att ytterligare 10 mkr 
avsätts till 2018 års driftbudget, för underhåll av det kommunala vägnätet och 
gång- och cykelvägar, ur eget kapital, samt att andra att-satsen stryks. 

Sven Bergström Trolin (C) och Patrik Nilsson (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsen förslag. 

Jonas Holm (M) yrkar bifall till Håkan Rönströms förslag. 
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Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag, med Mikael Löthstams omformulering, eller till Håkan Rönströms 
förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag 
med Mikael Löthstams omformulering.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2018-05-08 § 70 

Allmänna utskottets protokoll 2018-04-18 § 69 

Tjänsteutlåtande 2018-04-18 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Ekonomienheten 
Tekniska nämnden 
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§ 64 Dnr 2018-000176 - 004 

Redovisning av ej färdigberedda motioner 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att lägga rapporten till handlingarna.  

Sammanfattning 
Enligt 5 kap 35 § kommunallagen bör en motion beredas så att 
kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen väcktes. 
Enligt arbetsordningen 31§ för kommunfullmäktige i Hudiksvall ska en 
uppföljning ske varje år i april och oktober av vilka motioner som inte är 
slutbehandlade.  

Kommunledningsförvaltningen har gjort en sammanställning över obesvarade 
motioner daterad 2018-04-10. Totalt är det 21 motioner som inte är 
slutbehandlade.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2018-05-08 § 81 

Allmänna utskottets protokoll 2018-04-18 § 65 

Redovisning 2018-04-10 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommunledningsstaben 
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§ 65 Dnr 2016-000153 - 008 

Motion om elevombudsman - stärker eleven och 
vårdnadshavaren på riktigt 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att anse motionen besvarad.  

Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Caroline Schmidt (C), Jan-Erik Jonsson (C), Sven 
Bergström Trolin (C), Anna Guldbrand (C), Bengt-Åke Nilsson (C), Matts 
Persson (C), Jörgen Bengtson (C), Bernt Jons (C), Jonas Holm (M), Håkan 
Rönström (M), Bibbi Segerbrand (M), Birgitta Medin (M), Tommy Ljung (M), 
Anders Bengtsson (M), Kerstin Karlsson (M), Andrea Bromhed (MP), Bengt 
Sahlin (MP), Anders J Eriksson (MP), Ulla Gustavsson Jonsson (MP), Gunnel 
Nordin (L) och Monika Stigås (KD).  

Sammanfattning 
Matts Persson (C) har i en motion föreslagit att kommunen ska anställa en 
elevombudsmansman med uppgift att:  

Säkerställa nolltolerans mot mobbning och kränkande behandling på alla 
kommunens skolor. 

Möta barn och ungdomar där de är (ex fritidsgårdar, nätet, skolan, förening).  

Ge råd och stöd om trygghet och delaktighet. 

Lärandeförvaltningen har tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen 
skrivit ett yttrande på motionen. Lärandenämnden behandlar yttrandet.  

Lärandenämndens yttrande: 

Fokus på delaktighet och stärka länken mellan elever och beslutsfattare går helt 
i linje med den utredning och de förslag som kultur- och fritidsnämndens 
arbetsutskott lämnat till nämnden och kommunfullmäktige. Den handlar om 
barns och ungas delaktighet i kommunala vardagsmiljöer och beslutsprocesser. 
Förslagen är att 

• ge samtliga nämnder ett särskilt uppdrag att öka barns och ungas 
delaktighet i kommunala beslutsprocesser med utgångspunkt i deras 
vardagsmiljöer, särskilt fokus läggs på att inkludera dem som upplever låg grad 
av delaktighet 

• ge kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att samordna och följa 
upp arbetet med att, tillsammans med övriga nämnder, utarbeta en 
handlingsplan för barns och ungas delaktighet 
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• kommunfullmäktige får en återrapport under andra kvartalet 2017 
om hur arbetet har fortlöpt. 

Utredningens slutsats är att för att nå effekt för alla barn och unga i Hudiksvalls 
kommun så behöver befintliga forum och rutiner för delaktighet ses över och 
utvecklas så att alla kan delta. För skolans verksamheter kan det till exempel 
omfatta klassråd, elevråd och utvecklingssamtal. Enligt utredningen bör de 
kommunala beslutsprocesserna göras tillgängliga för barn och unga genom att: 

• Information om kommunens aktuella beslutsprocesser anpassas 
och särskilt riktas till barn och unga.  

• Rutiner och processer som innebär länkar mellan enskilda eller 
grupper av barn och unga, chefer, förvaltningsledningar och nämnder utarbetas 
och implementeras. Dessa länkar innebär att frågor och förslag kontinuerligt 
kan tas i båda riktningarna. 

Det framgår inte av motionen vilka åldersgrupper elevombudsmannen ska 
arbeta med och därför antas att ambitionen är att nå alla barn och ungdomar. 
En negativ konsekvens med att inrätta en särskild elevombudsman kan vara att 
den tillfälligt ersätter ett utvecklingsarbete i organisationen. Det åligger alla 
verksamheter som regleras av skollagen att säkerställa att det råder nolltolerans 
mot diskriminering, trakasserier och kränkande behandling. Det arbetet måste 
ske på varje enhet, varje dag och ansvarig för detta är ytterst huvudmannen.  

Ytterligare ett sätt att stärka barns vardagsmiljöer är att stödja föreningslivet i 
deras utvecklingsarbete med delaktighet och likabehandling. Kultur- och 
fritidsförvaltningen har ett pågående samarbete med SISU och stödjer deras 
utbildningar.  

Yrkanden 
Matts Persson (C), Andrea Bromhed (MP), Jonas Holm (M), Tommy Ljung (M) 
och Monika Stigås (KD) yrkar bifall till motionen.  

Mikael Löthstam (S), Gerd Olsson (S), Patrik Nilsson (SD) och Nina Burchardt 
(S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag, det vill säga att motionen ska 
anses besvarad. 

Sammanträdet ajourneras i fem minuter, efter fem minuters ajournering 
återupptas förhandlingarna.  

Propositionsordningar 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Matts Perssons med fleras förslag, och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag, varvid votering begärs. 
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Voteringsproposition framställs och godkänns. Dem som röstar bifall till 
kommunstyrelsens förslag röstar JA, den som röstar bifall till Matts Perssons 
med fleras förslag röstar NEJ. Vinner nej har kommunfullmäktige bifallit 
motionen.  

Omröstningsresultat 
Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. Kommunfullmäktige har 
med 30 ja-röster mot 21 nej-röster bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Bilaga § 65.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2018-05-08 § 82 

Allmänna utskottets protokoll 2018-04-18 § 66 

Protokollsutdrag lärandenämnden, 2016-10-20 §111 

Motion, 2016-03-21 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Matts Persson 
Lärandenämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 66 Dnr 2017-000463 - 008 

Motion Ursprungsmärkta köttråvaror på Hudiksvalls 
kommuns serveringar och i dess matdistribution 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att avslå motionen.  

Sammanfattning 
Monica Stigås (KD) har inkommit med en motion där hon föreslår att 
ursprungsmärkningen av köttråvaror ska anges på Hudiksvalls kommuns 
serveringar och i matlådor via matdistribution. 

Yttrande Tekniska nämnden: 
I Hudiksvalls kommun sker upphandling av livsmedel tillsammans med övriga 
kommuner i Gävleborg, med undantag av Sandviken.  

Vi ställer svenska djurskyddskrav inför upphandling av köttråvara. Vi ställer 
kvalitetskrav gällande antibiotika såsom att antibiotika inte ska användas i 
tillväxtbefrämjande syfte. Antibiotika får endast användas efter ordination av 
veterinär och när det är veterinärmedicinskt motiverat. Dokumenterade rutiner 
för antibiotikaanvändning ska finnas på produktionsnivå. Dokumentation ska 
vara tillgänglig vid förfrågan. 

Tekniska nämnden yrkar på avslag av motionen.    

Yttrande Norrhälsinge Miljökontor: 
Miljökontoret tolkar det som att motionsinlämnaren vill att det av matsedlar ska 
framgå varifrån köttet i en kötträtt kommer. Det finns ingen lagstiftning som 
ställer krav på att ursprungsmärkning ska framgå när det gäller till exempel 
kötträtter på en matsedel och det är därmed inget som miljökontoret ställer 
krav på vid tillsyn.  

Även om lagstiftningen inte ställer krav så anser miljökontoret att det är positivt 
om matserveringarna ändå väljer att ange köttråvarans ursprungsland, eftersom 
det bidrar till att konsumenterna på ett lättare sätt kan göra aktiva val.  

Yrkanden 
Monika Stigås (KD) yrkar bifall till motionen.  
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Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Monika Stigås förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2018-05-08 § 83 

Allmänna utskottets protokoll 2018-04-18 § 67 

Protokollsutdrag tekniska nämnden 2018-02-12 § 8 

Yttrande Norrhälsninge miljökontor 2018- 02-28  

Motion 2017-11-28 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Monika Stigås 
Tekniska nämnden 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 
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§ 67 Dnr 2018-000080 - 102 

Val av ny ledamot i valberedningen, efter Ulla Persson 
(MP) som har entledigats  

Kommunfullmäktige  beslutar 
att ny ledamot i valberedningen utses vid senare tillfälle.  

Sammanfattning 
Ulla Persson (MP) entledigades från uppdrag som ledamot i valberedningen vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 26 februari 2018. 

Kommunfullmäktige har att utse en ledamot.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2018-05-28 § 15 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-04-23 § 39 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-02-26 § 20 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 68 Dnr 2018-000066 - 102 

Val av ny ersättare i valnämnden efter Per Palm (MP), 
som har entledigats. 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att till ny ersättare i valnämnden utse Peter Jonaszon (MP), Avavägen 23 A,  

824 70 Delsbo.  

Sammanfattning 
Per Palm (MP) entledigades från uppdrag som ersättare i valnämnden vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 26 februari 2018. 

Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2018.05-28 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-04-23   

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-02-26   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Per Jonaszon 
Valnämnden 
Personalenheten 
Annika Forslin 
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§ 69 Dnr 2018-000073 - 102 

Nominering av ledamot i Fiberstaden AB:s styrelse, 
efter Jonas Dahlström (opol) som har entledigats.  

Kommunfullmäktige  beslutar 
att ny ledamot i Fiberstaden ABs styrelse nomineras vid senare tillfälle.  

Sammanfattning 
Jonas Dahlström (opol) entledigades från uppdrag som ledamot i Fiberstaden 
ABs styrelse vid kommunfullmäktiges sammanträde 26 februari 2018. 

Kommunfullmäktige har att nominera ny ledamot.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2018-05-28 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-04-23     

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-02-26     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
26(36) 

Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 70 Dnr 2018-000148 - 102 

Val av ny ersättare i Lärandenämnden efter Torbjörn 
Eriksson (SD), som har entledigats 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att till ny ersättare i lärandenämnden utse Jari Ropponen (SD), Skolgatan 4D, 
825 31 Iggesund.  

Sammanfattning 
Torbjörn Eriksson (SD), entledigades från uppdrag som ersättare i 
lärandenämnden vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 april 2018. 

Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare. 

 

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2018-05-28 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-04-23 

Torbjörn Erikssons skrivelse 26 mars 2018.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Jari Ropponen 
Lärandenämnden 
Personalenheten 
Annika Forslin 
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§ 71 Dnr 2018-000150 - 102 

Val av ny ersättare i Tekniska nämnden efter Torbjörn 
Eriksson (SD), som har entledigats. 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att till ny ersättare i tekniska nämnden utse Yvonne Andersson (SD), 
Skarmyravägen 16, 820 65 Forsa.  

Sammanfattning 
Torbjörn Eriksson (SD), entledigades från uppdrag som ersättare i tekniska 
nämnden vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 april 2018. 

Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare. 

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2018-05-28 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-04-23 

Torbjörn Erikssons skrivelse 26 mars 2018.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Yvonne Andersson 
Tekniska nämnden 
Personalenheten 
Annika Forslin 
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§ 72 Dnr 2018-000174 - 102 

Val av ny ledamot och ny 2: vice ordförande i 
Tekniska nämnden efter Håkan Rönström (M), som har 
entledigats. 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att till ny ledamot i tekniska nämnden utse Jan-Olov Stål (M), Storgatan 2,  
824 43 Hudiksvall,  

att till ny ersättare (efter Jan-Olov Stål) utse Jan-Erik Skoglund (M), 
Lingarövägen 96, 824 93 Hudiksvall, samt  

att till ny andre vice ordförande utse Tommy Ljung (M), Storgatan 29, 824 30 
Hudiksvall.  

Sammanfattning 
Håkan Rönström (M), entledigades från uppdrag som ledamot  i tekniska 
nämnden vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 april 2018. 

Kommunfullmäktige har att utse ny ledamot och ny andre vice ordförande i 
tekniska nämnden. 

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2018-05-28 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-04-23 

Torbjörn Erikssons skrivelse 26 mars 2018.  

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Jan-Olov Stål 
Jan-Erik Skoglund 
Tommy Ljung 
Tekniska nämnden 
Personalenheten 
Annika Forslin 
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§ 73 Dnr 2018-000173 - 102 

Nominering av ny ledamot i styrelsen för Visit Glada 
Hudik efter Håkan Rönström (M), som har entledigats. 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att till ny ledamot i styrelsen för Visit Glada Hudik nominera Jonas Holm (M), 
Långgatan  44, 824 52 Hudiksvall, samt 

att till ny ersättare (efter Jonas Holm ) utse Robin Lagerqvist (M), Kolonivägen 
11 D, 824 50 Hudiksvall. 

Sammanfattning 
Håkan Rönström (M), entledigades från uppdrag som ledamot  i styrelsen för 
Visit Glada Hudik vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 april 2018. 

Kommunfullmäktige har att nominera ny ledamot i styrelsen för Visit Glada 
Hudik .  

 

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2018-05-28 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-04-23 

Håkan Rönströms skrivelse 27 februari 2018.  

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Jonas Holm 
Robin Lagerqvist 
Visit Glada Hudik 
Personalenheten 
Annika Forslin 
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§ 74 Dnr 2017-000494 - 009 

Interpellation om elevråd - svar 

Kommunfullmäktige  beslutar 
Lärandenämndens ordförande Gerd Olsson (S) besvarar interpellationen. 

I Interpellationsdebatten deltar, förutom Gerd Olsson (S) och Peter Åkerström 
(KD) även Andrea Bromhed (MP), Mikael Löthstam (S), Jonas Holm (M) och 
Caroline Schmidt (C).   

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från Peter 
Åkerström (KD) får ställas till ordförande i lärandenämnden.  

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige protokoll 2017-12-18 § 190 

Interpellation från Peter Åkerström (KD) 

Interpellationssvar från Gerd Olsson (S)     
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§ 75 Dnr 2018-000092 - 009 

Interpellation angående en vital och levande 
demokrati i de parlamentariska församlingarna - svar 

Kommunfullmäktige  beslutar 
Kommunalråd Charliene Kiffer (V) besvarar interpellationen. 

I Interpellationsdebatten deltar, förutom Charliene Kiffer (V) och Ulla 
Gustavsson Jonsson (MP) även Andrea Bromhed (MP), Caroline Schmidt (C), 
Sven-Åke Thoresen(S), Bo Nilsson (S) och Annika Huber (S).   

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från Ulla 
Gustavsson Jonsson (MP) får ställas till ansvarigt kommunalråd.  

Beslutsunderlag 
Interpellationssvar från Charliene Kiffer (V) 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-02-26 § 23 

Interpellation från Ulla Gustavsson Jonsson (MP)  
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§ 76 Dnr 2018-000206 - 009 

Interpellation Hur följs värdighetsgarantin upp i 
Hudiksvalls kommun? -Svar 

Kommunfullmäktige  beslutar 
Social- och omsorgsnämndens ordförande Henrik Persson (S) besvarar 
interpellationen. 

I Interpellationsdebatten deltar Henrik Persson (S) och Peter Åkerström (KD).   

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från Peter 
Åkerström (KD) får ställas till ordförande i social- och omsorgsnämnden.  

Beslutsunderlag 
Interpellationssvar från Henrik Persson (S) 

Kommunfullmäktiges protokoll 2018-04-23 

Interpellation från Peter Åkerström (KD)  
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§ 77 Dnr 2018-000211 - 009 

Interpellation ang behovet av att satsa på 
specialistsjuksköterskor inom kommunal omsorg - Svar 

Kommunfullmäktige  beslutar 
Social- och omsorgsnämndens ordförande Henrik Persson (S) besvarar 
interpellationen. 

I Interpellationsdebatten deltar Henrik Persson (S) och Ulla Gustavsson 
Jonsson (MP).   

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från Ulla 
Gustavsson Jonsson (MP) får ställas till ansvarigt kommunalråd.  

Beslutsunderlag 
Interpellation från Ulla Gustavsson Jonsson (MP) 
Interpellationssvar  från Henrik Persson (S)     
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§ 78 Dnr 2018-000250 - 009 

Interpellation om utanförskap 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att interpellationen får framställas, samt 

att interpellationen besvaras vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Föreligger interpellation till ansvarigt kommunalråd, från Caroline Schmidt (C) , 
om utanförskap.  

Beslutsunderlag 
Interpellation från Caroline Schmidt (C)  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Mikael Löthstam 
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§ 79 Dnr 2016-000108 - 030 

Medborgarförslag 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att medborgarförslag nummer 1 får framställas och överlämnas till 
lärandenämnden för handläggning och beslut,  

att medborgarförslag nummer 3, 6, 7, 8, 9 och 10 får framställas och 
överlämnas till tekniska nämnden för handläggning och beslut, 

att medborgarförslag nummer 2 och 5 får framställas och överlämnas kultur- 
och fritidsnämnden för handläggning och beslut, i samråd med tekniska 
nämnden, samt 

att medborgarförslag nummer 4  får framställas och överlämnas 
kommunstyrelsen för handläggning och beslut, i samråd med kultur- och 
fritidsnämnden. 

Sammanfattning 
1. Medborgarförslag om förskola- och fritidsavgiften. Dnr 2018-168 

2. Medborgarförslag om trampolinpark i Hudiksvall. Dnr 2018-129 

3. Medborgarförslag om hundrastgård. Dnr 2018-139 

4. Medborgarförslag ang skulptur "Den okände soldaten". Dnr 2018-177 

5. Medborgarförslag om att bygga ett vinterlekland utomhus i Hudiksvall. Dnr 
2018-099 

6. Medborgarförslag om stängsel mot Drottninggatan eller Lillfjärden. Dnr 
2018-183 

7. Medborgarförslag om välvd spegel intill båtklubben på hamnpromenaden. 
Dnr 2018-186 

8. Medborgarförslag om gång och cykeltunnel under Malnvägen. Dnr 2018-187 

9. Medborgarförslag om parkeringsvakter i Iggesund. Dnr 2018-239 

10. Medborgarförslag om övergångsställe vid Skateparken. Dnr 2018-246  

 

Beslutet skickas till 

Lärandenämnden 
Tekniska nämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunstyrelsen 
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§ 80 Dnr 2016-000107 - 030 

Meddelanden till kommunfullmäktige 

Sammanfattning 
1. Rapportering av ej verkställda beslut enligt Socialtjänstlagen (SoL) och Lag 
om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) kvartal 1. Dnr 2018-219 

2, Meddelande från Länsstyrelsen att Agneta Palmqvist (M) utsetts som 
ersättare i kommunfullmäktige efter Petra Frelin Nilsson (M), som entledigats. 
Dnr 2018-167 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Linda Häggmark 


